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Na osnovu elana 69 stay 2 Poslovnika Skup§tine Cite Gore, Odbor za ekonomiju,
finansije i bucaet, sa sjednice odrZane 28. maja 2012. godine, podnosi

IZVJEgTAJ
o razmatranju INFORMACIJE 0 REALIZACIJI ZAKLJUCAICA SKUPTINE CRNE GORE OD

29. FEBRUARA 2012. GODINE USVOJENIH POVODOM ODLUKE 0 POTVRDIVANJU
ODLUKE 0 PREUZIMANJU DUGA AD KOMBINAT ALUMINIJUMA PODGORICA

Vladimir Kavarie, ministar ekonomije u svojstvu predstavnika Vlade obavijestio je
Odbor o aktivnostima koje je Vlada preuzimala u cilju realizacije skupkinskih zakljueaka,
usvojenih povodom Odluke o potvrdivanju Odluke o preuzimanju duga AD Kombinat
aluminijuma Podgorica. Konstatovao je da u vezi sa daljom realizacijom prava drZave na
prenos akcija u KAP-u i Rudnicirna boksita a po osnovu Ugovora o poravnanju i Ugovora o
prenosu akcija, a u odsustvu saradnje CEAC-a, drZava razmatra i pokretanje arbitraZnog
postupka imajuei u vidu da je ovaj postupak vremenski i finansijski zahtjevan. Osvreuei se na
skupkinski zakljueak koji se odnosio na oeuvanje Elektroprivrede Cite Gore AD Nikke u
drZavnom vlasni§tvu i potrebu njenog osposobljavanja za izgradnju novih kapaciteta,
obavijestio je Odbor da je Vlada u saradnji sa EPCG i A2A razmatrala moguee naeine rje§avanja
pitanja dugorotnog snabdijevanja KAP-a elektrienom energijom, a posebno opciju odvajanja
Termoelektrane Pljevlja, sa odredenim sredstvima i ugovornirn odnosima, ukljueujuei i
ugovorne odnose sa KAP-om. Struktura akcionara u novoosnovanom privrednom subjektu bila
hi identiena strukturi alccionara u EPCG. Driava bi imala 55%, A2A 43,7% a ostali 1,3% akcija.
Naglasio je da su razmotrene i opcije, koje podrazumijevaju optimizaciju potro§nje elektriene
energije kako hi se obezbijedila odritvost proizvodnje u KAP-u i odrZivost elektroenergetskog
sistema. U odnosu na obezbjedenje najpovoljnije dinamike za otplatu dugova na osnovu izdatih
driavnih garancija, obavijestio je Odbor da Ministarstvo finansija intenzivno komunicira sa
predstavnicima VTB i OTP banIce i ukazao da je za pozitivan ishod pregovora neophodno
definisati vlasni§tvo u KAP-u, kao i da je u torn procesu potrebna saglasnost menadZmenta
kompanije. Ukazao je na realni rizik da ruski menadiment neee potpisati transakcionu
dokumentaciju to hi onemogueilo realizaciju procesa preuzimanja. Definisanje vlasniekog
statusa drZave Crne Gore u KAP-u i preuzimanje upravljanja nad kompanijom znaeajno bi
smanjilo rizike aktiviranja garancija. Naveo je i opcije koje Vlada razmatra a odnose se na steeaj
u KAP-u ii restrukturiranje kroz konverziju dugova KAP-a u akcije i preuzimanje upravljanja
KAP-om od strane drZave Crne Gore.



II	 U raspravi o aktivnostima Wade u cilju realizacije skup gtinskih zaldjueaka iznijeta su
razlieita migljenja i stavovi koji se mogu rezimirati na slijedeei naein:

a) Informacija o realizaciji skup gtinskih zaldjueaka, pokazuje da u prethodna tri mjeseca
aktivnosti Wade nijesu dovele do realizacije kljuenih zaldjueaka. Nije raskinuta saradnja sa
CEAC-om, nije angatovan novi menadtment, niti izradena studija o odrtivosti aluminijurnske
proizvodnje i nema informacije u kojoj je fazi nezavisna revizija poslovanja KAP-a. Za
prethodna tri mjeseca uveean je dug KAP-a prema EPCG od oko 10 mil a za dug prema
ostalim dobavljaeima nema preciznih podatalca. Informacija ne nudi tjegenja koja su trebala da
budu rezultat implementacije zaldfueaka vee se predlatu nove alternative;

b) Vlada je posveeena realizaciji zakljueaka Skup gtine Crne Gore, aui mora pogtovali
procedure utvrdene Ugovorom o poravnanju lcalco bi izbjegla pravne posljedice nepostupanja
po navedenom ugovoru. Postoje tri opcije za preuzimanje KAP-a i to su: uvodenje steeaja,
pokretanje arbitratnog postupka i restrukturiranje KAP-a kroz konverziju duga u akcije i
preuzimanje upravljanja KAP-om od strane drtave gto bi, po migljenju Wade, bila i
najprihvatljivija opcija. Stetaj je najmanje poteljan imajuei u vidu posljedice do kojih mote
dovesti. Arbitrata je nepoteljna, s obzirom, na dutinu trajanja postupka i tro gkove koje mote
proizvesti. Ekonomslci efekti KAP-a su znatajni sa stanovi gta zaposlenosti, izvoza i ukupne
ekonomije i potrebno je definisati model da KAP opstane, kroz moderrtizaciju i nalatenje
partnera koji ee omogueiti proizvodnju proizvoda vigeg stepena obrade, uz smanjenje trogkova
proizvodnje i poveeanje produktivnosti. Takode, treba razmotriti i moguenost da se u dogovoru
sa EPCG dugorotno rijegi problem snabdijevanja energijom KAP-a. U prethodnom periodu
Vlada se, po migljenju predstavnika Wade, odgovorno odnosila prema KAP-u.

c) U Informaciji nema podataka o tome dokle se stiglo sa revizijom poslovanja KAP-a i
studijom odrtivosti aluminijumske proizvodnje, s obzirom da novi menadtment jo g uvijek nije
angatovan jer akcije KAP-a i Rudnika bolcsita nijesu prene gene na driavu. Potrebno je
razgovarati o eventualno novim zaldjuecima, kako bi poslanici bill aktivni participanti u
procesu definisanja statusa IC.AP-a. Od svih loth opcija u ovom trenutku, programirani steeaj,
uz dogovor o nastavku proizvodnje i upo gljavanju svih onih koji vet rade name& se kao
moguea varijanta. Identifikacija svih dugova ICAP-a koji imaju utemeljenje u nastalint dutnieko-
povjerilatkirn odnosima, je vatno pitanje i potrebno je pored revizorske kuee koja je izabrana da
vrgi reviziju poslovanja ovog privrednog dru gtva, mei natin da se u reviziju poslovanja ukljuei i
Drtavna revizorska institucija (DRI). Planom revizije DRI za 2011. godirtu predvidena je i
revizija presjeka - drtavne garancije izdate od Vlade Cite Gore i ova revizija, uprkos isteku
roka, jog uvijek nije dostavljena od strane DRI. Potrebno je da se odrli zajednieki sastanak
predstavnika Odbora, Ministarstva finansija, Ministarstva ekonomije i DRI na kome bi se
dogovorilo o modalitetima (preporutilo) ukljueivanja Institucije u reviziju poslovanja KAP-a.
Dobijeni izvjegtaj bio bi relevantan za preduzimanje daljih koralca Skup gtine i Wade. Potrebno je
ponovo razmotriti ideju da Rudnik uglja Pljevlja, kroz model spajanja sa TE bude u dr±avnom
vlasnigtvu, na naein gto bi drtava zadriala veeinsko vlasni gtvo u toj novoj kompaniji.
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d) jedan od natina da se aktivira zalog nad akcijarna CEAC-a je da se plati preostali iznos
garancija od 40 mil € (dosad je plaeeno 23,3 mil €) i zapoene ovaj proces, s obzirom da je to neSlo
najmanje to mote da se plati u ovom trenutku a da se dobije vlasni§tvo nad akcijama CEAC-a.
I kod ove opcije moguei problem bi bio nemogutnost da se, bez vodenja sudskog postupka,
natjera CEAC da prenese akcije u drZavno vlasngtvo.

e) Moguei mein rje§enja pitanja dugorotriog snabdijevanja KAP-a elektrienom energijom
moZe se definisati kada se izradi i Skup§tina usvoji studiju ekonomske odrZivosti aluminijske
proizvodnje. Potrebno je otuvati vetinsko dr±avno vlasnAtvo u EPCG kako bi se satuvala
energetska nezavisnost Crne Gore. Nakon izrade studije odriivosti treba razmatrati alternative
vezane za energetski sektor. Ukolko studija pokate isplativost aluminijuinske proizvodnje treba
razmotriti i moguenost da se novim vlasnicima KAP-u da koncesija pod povoljnim uslovima da
gradi svoj objekat za snabdijevanje elektritne energije, kako bi se izbjegle subvencije od strane
drZave;

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skup§tine odreden je poslanik Aleksandar
DamjanoviE.
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